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 Маврина Юлия Федоровна

Неоплата доли в уставном капитале общества с ограниченной ответственностью как основание утра-
ты статуса участника

В статье рассмотрены вопросы судебной практики, связанные с моментом перехода доли в уставном ка-

питале к обществу в результате неоплаты ее участником, проанализированы правовые позиции по вопросу 

утраты участником своего статуса, обозначены проблемы и дискуссионные вопросы, связанные с практиче-

ской реализацией законодательно установленных механизмов распоряжения долей, перешедших  к обществу 

с ограниченной ответственностью. Систематизированы основания и условия сохранения статуса участника 

ООО, подходы государственных органов и судов к проблеме фиксации утраты участником ООО своего статуса, 

предложены механизмы защиты прав и законных интересов участников корпоративных правоотношений.
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Non-Payment of a Share in the Authorized Capital of a Limited Liability Company as a Ground for Forfeiture 
of the Member Status

The article examines the issues of judicial practice related to the moment of transfer of a share in the authorized 

capital to the company as a result of non-payment by its participant, analyzes the legal positions on the issue of loss 

of the participant’s status, identifies problems and controversial issues related to the practical implementation of 

legally established mechanisms for the disposal of shares transferred to a Limited Liability Company. The article 

systematizes the grounds and conditions for maintaining the status of an LLC participant, approaches of state bodies 

and courts to the problem of fixing the loss of the LLC participant’s status, and suggests mechanisms for protecting 

the rights and legitimate interests of participants in corporate legal relations.
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